
Medlem af Folketinget Kristian Jensen (V) har den 30. december 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. S 774 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som 
hermed besvares.

Spørgsmål S 774:
”Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer hun har taget efter mødet den 21. 
november 2012 om håndtering af det danske atomaffald – bl.a. med hensyn til 
undersøgelse af udenlandsk slutdepot eller et overjordisk mellemlager?”

Svar:
Som det vil være spørgeren bekendt, kan eksport af atomaffald være en lang-
strakt og kompliceret proces, jf. også at det endnu ikke i løbet af 10 år er lyk-
kedes at afsætte de 233 kg særligt affald til udlandet, ligesom Folketinget, der 
har vedtaget B 48, jo skal inddrages i lyset af den løsning, der blev drøftet på 
vores møde den 21. november. 

Der pågår p.t. overvejelser om den konkrete håndtering af den videre proces, 
som jeg snarest vil orientere partierne om. Jeg lægger afgørende vægt på, at 
vi fortsat kan have den bredest mulige opbakning til processen af hensyn til at 
træffe holdbare og langsigtede beslutninger på området. 
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